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Geachte meneer Korendijk,

In uw brief van 15 december jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over het 
participatietraject duurzaamheid. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1

Zouden we niet moeten wachten met het participatieproces totdat er meer duidelijkheid is van het kabinet en 

bijvoorbeeld de afstandsnorm voor de windmolens op land bekend is?

Antwoord
Het college vindt het belangrijk om in een maatschappelijke dialoog bewoners, organisaties en bedrijven te 
betrekken in de keuzes bij de energietransitie. Deze dialoog is breder dan het identificeren van locaties voor 
windmolens. 
Daarnaast kan het nog jaren duren voor een nieuw normenkaders voor de gezondheidseffecten (waaronder 
mogelijke afstandsnorm) van windturbines beschikbaar is. Dat is ook de reden dat wij op dit moment geen 
planMER opstellen. De dialoog en de samenhangende inhoudelijke verkenningen bieden wel ingrediënten 
voor de MER.     
De energietransitie is urgent, de maatregelen uit het klimaatakkoord waar de gemeente voor aan de lat staat 
vragen om slagvaardigheid en de maatschappelijke dialoog biedt de input voor toekomstige beleid en de 
concrete invulling van maatregelen. Wij zien geen daarom redenen om te wachten met de maatschappelijke 
dialoog.    

Vraag 2

Wat zijn in uw ogen de gevolgen van dit coalitieakkoord voor het duurzaamheidsbeleid van de gemeente 

Deventer?

Antwoord
Het coalitieakkoord onderstreept de noodzaak om versneld aan de slag te gaan met de energietransitie en de 
aangescherpte klimaatambitie vraagt om extra maatregelen. 
Er komen structureel rijksmiddelen beschikbaar voor een isolatiefonds. Dat helpt bij de uitvoering van onze 
Transitievisie Warmte die wij samen met onze FBW-partners en de bewoners vormgeven in de buurten, 
wijken en dorpen. 
Daarnaast is er veel geld gereserveerd voor verduurzaming van bedrijven. De kabinetsplannen moeten nog 
worden uitgewerkt, maar het geeft perspectief om samen met o.a. het DEP invulling te geven aan 
verduurzaming op Toekomstbestendige Bedrijventerreinen (TBBT). 



Voor grootschalige opwek verkent de regering de mogelijkheid van kernenergie voor de periode na 2030. Tot 
2030 zal er in ieder geval lokaal veel extra opwek moeten worden gerealiseerd (conform RES 1.0) in de vorm 
van grootschalig zon op dak, zon op land en wind op land. Voor gezondheidsaspecten windenergie en dubbel 
ruimtegebruik zon op land is vanuit het rijk aanvullend beleid en regelgeving te verwachten. 
Tot slot wordt in het coalitieakkoord geld vrijgemaakt voor de noodzakelijke extra aanpassingen aan het 
energienet. Dit is randvoorwaarden voor het realiseren van onze klimaatdoelen. 

Vraag 3

Bent u het met de VVD eens dat eerst de randvoorwaarden en kaders duidelijk moeten zijn, voordat we 

überhaupt aan een participatieproces kunnen beginnen?

Antwoord
Het college is het op dit punt niet eens met de VVD. 
Grootschalige opwekprojecten vragen een lange voorbereidingstijd van locatiekeuze tot en met concrete 
projectontwikkeling en vergunningsprocedures. Dit kan in combinatie met een maatschappelijke dialoog nu 
reeds in gang gezet worden. Dit is ook noodzakelijk om de opwekcapaciteit in 2030 gerealiseerd te hebben. 
Voor zon op land bieden de vastgestelde Uitgangspunten zonneparken Deventer een goed kader. Wijzigingen 
in wet- en regelgeving kunnen in de ontwikkelfase en vergunningfase worden meegenomen.

Vraag 4

Welke onderzoeken zijn gedaan door de gemeente Deventer of in opdracht van de gemeente op het gebied 

van grootschalige opwek? Zowel in het kader van de RES, de windverkenning en mogelijk ook voor de 

zonverkenning die in voorbereiding is.

Vraag 5

Hoeveel heeft elk onderzoek de gemeente gekost1?

Antwoord

Onderzoeken grootschalige opwek Kosten 
(incl ambt.uren)

 Windverkenning 80.266

 Zonverkenning 15.847

Vraag 6

Welke participatietrajecten zijn er gedaan rondom de RES, de windverkenning en het energieplan?

Vraag 7

Hoeveel heeft elk participatietraject gekost?

Antwoord

Participatietrajecten grootschalige opwek Kosten 
(incl ambt.uren)

 RES Participatie 54.060

 Raadpleging windverkenning 121.398

Vraag 8

Wat hebben deze trajecten de inwoner van Deventer uiteindelijk opgeleverd?

Antwoord
Zowel bij de participatie RES als bij de windverkenning is gesproken met een grote groep, bewoners, 
maatschappelijke partijen, gebiedspartners en bedrijven. Door deze gesprekken zijn deze groepen betrokken 
geraakt bij energietransitie en hebben zij kennisgenomen van de gemeentelijk opgaven waar wij conform het 
klimaatakkoord en de klimaatwet in Deventer voor staan. Daarnaast hebben de betrokkenen hun mening en 
visie geven op de concept RES  inclusief de RES-opgave voor Deventer als op de windverkenning en het 
voorgenomen besluit voor aanwijzing van focusgebieden Wind. De trajecten maakten duidelijk dat de 
RES(-opgave) in grote lijnen maatschappelijk wordt gedragen. Bij de focusgebieden Wind bleek een grote 

1 Onder kosten verstaan we ook ambtelijke uren, 



weerstand vanuit de directe omgeving. Ten aanzien van de windverkenning was er behoefte aan vroegtijdiger 
betrokkenheid en meer interactie.  

De input vanuit deze trajecten heeft het college en uw raad betrokken bij het besluit over de RES 1.0 en bij de 
keuze om het voorgenomen besluit voor de focusgebieden Wind niet verder in de besluitvorming te brengen. 

Vraag 9

Hoe kijkt het college aan tegen de gemaakte kosten versus de opbrengst van deze trajecten?

Antwoord
De energietransitie is voor een groot deel ook een maatschappelijke transitie. Deze transitie is 
maatschappelijke cultuurverandering. Een langlopend proces met verschillende snelheden dat vraagt om 
kennis, inzichten, verandering van perceptie en acceptatie dat de energietransitie consequenties kan hebben 
voor de persoonlijke situatie en de leefomgeving.
Met de ingezette trajecten zijn hier de eerste stappen mee gezet. En het is duidelijk dat de dialoog verder 
moet worden gevoerd. Het is daarbij samen met alle stakeholders zoeken naar de juiste invulling en vorm. Er 
zijn geen blauwdrukken voor participatie in de energietransitie.
Duidelijk is wel dat dit de komende jaren nog veel aandacht, tijd en geld vraagt. En dat de noodzakelijke 
inspanning waarschijnlijk nog groter is dan we de afgelopen jaren hadden voorzien.     

Vraag 10

Hoeveel geld is gereserveerd door het college voor het volgende participatietraject?

Antwoord
In de begroting is voor 2022 €100.000 gereserveerd voor een maatschappelijke dialoog over grootschalige 
opwek. 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König



Schriftelijke vragen (artikel 46 RVO)

Betreft: Gevolgen coalitieakkoord duurzaamheid en kosten participatie

Deventer, 15 december 2021

Geacht college,

We maken ons zorgen over de plannen voor het nieuwe participatietraject over duurzaamheid en dan 

met name de timing.  Vandaag, woensdag 15 december 2021, is immers het coalitieakkoord van VVD-

CDA-D66 en CU naar buiten gekomen met een paar relevante passages waarbij we de volgende 

passage graag willen uitlichten:

- “Er komen heldere afstandsnormen voor de bouw van windmolens op land en we stimuleren 

(financiële) participatie van omwonenden om het draagvlak te versterken. Gezien de schaarse 

beschikbare ruimte zetten we vooral in op grootschalige installatie van zonnepanelen op 

daken, inclusief normering. Zonnepanelen op land staan we alleen toe, als multifunctioneel 

gebruik van dat land mogelijk is, bijvoorbeeld op rijksgronden.”

Deze passage heeft mogelijk grote gevolgen voor het duurzaamheidsbeleid van de gemeente 

Deventer. Daarom hebben we de volgende vragen:

1. Zouden we niet moeten wachten met het participatieproces totdat er meer duidelijkheid is 

van het kabinet en bijvoorbeeld de afstandsnorm voor de windmolens op land bekend is?

2. Wat zijn in uw ogen de gevolgen van dit coalitieakkoord voor het duurzaamheidsbeleid van de 

gemeente Deventer?

3. Bent u het met de VVD eens dat eerst de randvoorwaarden en kaders duidelijk moeten zijn, 

voordat we überhaupt aan een participatieproces kunnen beginnen?

Naast deze vragen naar aanleiding van het coalitieakkoord heeft de VVD ook zorgen over de kosten 

van de participatie. Zo heeft het college in de afgelopen vier jaar veel geld gestoken in onderzoeken 

en participatie op het gebied van duurzaamheid. Denk aan de windverkenning, de RES en het 

energieplan. Aangezien het afgelopen participatietraject rondom de windverkenning mislukt is, is het 

goed dat het college deze periode laat evalueren. Onderdeel van deze evaluatie zou ook moeten zijn 

hoeveel al deze trajecten gekost- en opgebracht hebben. Relevant om te weten omdat we op het punt 

staan een nieuw traject in te gaan. 

Daarom hebben wij de volgende vragen aan u:

4. Welke onderzoeken zijn gedaan door de gemeente Deventer of in opdracht van de gemeente 

op het gebied van grootschalige opwek? Zowel in het kader van de RES, de windverkenning 

en mogelijk ook voor de zonverkenning die in voorbereiding is.

5. Hoeveel heeft elk onderzoek de gemeente gekost1?

1 Onder kosten verstaan we ook ambtelijke uren, 



6. Welke participatietrajecten zijn er gedaan rondom de RES, de windverkenning en het 

energieplan?

7. Hoeveel heeft elk participatietraject gekost?

8. Wat hebben deze trajecten de inwoner van Deventer uiteindelijk opgeleverd?

9. Hoe kijkt het college aan tegen de gemaakte kosten versus de opbrengst van deze trajecten?

10. Hoeveel geld is gereserveerd door het college voor het volgende participatietraject?

Namens de VVD fractie in Deventer.

Met vriendelijke groet,

Harm Korendijk
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